
 

 

Mødeleder: Mads Kilden   

Referent: Cecilie Christensen 

Dato: 17. januar 2024 

Tidspunkt: kl. 17.30-19.30 

Sted: Skovstjernen 

 

Deltagere fra pårørenderåd: 

Anni Schmidt 

Helle Krogh Leensbak 

Helle Svenning 

 

Ledere:  

Mads Kilden 

Klaus Bluhme Knudsen 

Paw Rotbøl 

Michel Tind 

 

Medarbejderrep.:  

Anne Katrine Vestergård 

 

 

  

Dagsorden kl. 17.30 -19.00 
 

 

Referat 
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Godkendelse af dagsorden 

 

 
Godkendt 
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Konstituering 
 
Der skal udvælges ny formand og næstformand i 
pårørenderådet. Anni valgt til formand, Helle S. 
valgt til næstformand. 
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Nyt fra ledelsen 

 
Skovstjernen: Påbud fra arbejdstilsynet har fyldt i 
arbejdsopgaverne den sidst periode, 
Skovstjernen er kommet i mål med samtlige 
påbud, og med anerkendelse fra arbejdstilsynet. 
Derudover har Skovstjernen modtaget 
opmærksomhedspunkter fra Socialtilsynet, hvor 
der nu arbejdes med udviklingspunkter som 
omhandler kompetenceudvikling og 
konflikthåndtering, som vil fylde i 2024 
kursusmæssigt.  
Et andet påbud fra Socialtilsynet gik ud på 
systematisk supervision, som Skovstjernen har 
fokus på at arbejde videre på.  

 
Dagsorden 

 

Pårørenderådsmøde Skovstjernen/Ålunden 
 

17. januar 2024 kl. 17.30 



Derfor er der søgt midler hjem fra Kommunens 
HR kompetencepulje på omkring 150.000,00 til 
dækning af SIK (forebyggelse og håndtering af 
konflikt). Derudover er der anmodet om midler 
på omkring 240.000,00 fra Socialområdet pulje til 
dækning af KRAP. 
Der opleves en positiv udvikling af samarbejde 
mellem medarbejdere og ledelse på 
Skovstjernen, medarbejderne er positive over 
blivende ledelse.   
TV2 har været på besøg på Skovstjernen, og der 
bliver taget hånd om indsatserne fra 
tilsynsrapporten. Det opleves at det ikke fylder 
for hverken personale og beboere.  
 
Ålunden: Ny kollega på Ålunden 01.12.23, samt 
tilsyn i november med positiv tilbagemelding - ny 
lovgivning gør at botilbuddet ligesom 
aktivitetstilbuddet, skal opstille konkrete og 
individuelle mål for at borgeren kan udnytte 
deres potentialer for uddannelse og 
beskæftigelse. Botilbuddet skal hjælpe med at 
fastholde i arbejdet og motivere den enkelte til 
beskæftigelse, hvor der vil være fokus på 
livskvalitet der giver mening for borgeren.  
Derudover er der fokus på fællesskab for 
borgerne i bofællesskabet. 
Indsatser vedr. kompetenceudvikling gælder også 
for Ålunden. 
 
Område Grenaa går ud af regnskab 2023 med et 
underskud på ca. 1.800.000,00.  
I forbindelse med budgetforhandlingerne har 
forligspartierne afsat 18 mio. kr. i 2024 til nye 
driftsinvesteringer, som skal understøtte arbejdet 
med den langsigtede tilpasning.  For Voksen- og 
plejeudvalget sker der samtidig en nulstilling af 
gæld fra tidligere år på 5,6 mio. kr. og 
indeværende år op til i alt 12 mio. kr. Hermed 
giver forligspartierne Voksen- og plejeudvalget 
mulighed for at fokusere på at komme i balance 
fra og med 2024. Se også link: 
https://norddjurs.dk/Media/6383277785076486

17/Pixiudgave%20af%20Norddjurs%20Kommune

s%20budget%202024-2027.pdf 

 
Der vil blive undervist i lovgivning om 
magtanvendelse i fremtiden, og der vil fortsat 
arbejdes med, og sættes fokus på 
dilemmahåndtering. 

https://norddjurs.dk/Media/638327778507648617/Pixiudgave%20af%20Norddjurs%20Kommunes%20budget%202024-2027.pdf
https://norddjurs.dk/Media/638327778507648617/Pixiudgave%20af%20Norddjurs%20Kommunes%20budget%202024-2027.pdf
https://norddjurs.dk/Media/638327778507648617/Pixiudgave%20af%20Norddjurs%20Kommunes%20budget%202024-2027.pdf
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Opfølgning på punkter fra sidste møde: 

1. kontaktpersoner på Skovstjernen 

(”Tydelighed ift. Kontaktpersoner i 

husene” ) 

 

2. Weekendaktiviteter 

 

3. Mødetider på Nærheden om onsdagen 

 
1. For at gøre kontaktpersonsordningen 

tydelig for beboernes pårørende, er der 
lavet nye tiltag. Afdelingslederne har 
igangsat en arbejdsgang i husene, hvor 
pårørende vil blive kontaktet, ved 
ændringer af ordningen.  
 

2. Weekendaktiviteter/fællesaktiviteter vil 
fremover bringes op, aftales og 
planlægges på det ugentlige husmøde, 
som der er fokus på at få op at køre i alle 
huse. Husmøderne bliver afholdt på 
Ålunden med ledelsen. Behovet for 
weekendaktiviteter er individuelt, det er 
derfor vigtigt at få forventningsafstemt til 
møderne. 

 
3. Aktivitetstilbuddene skal være ens for 

alle, og der insisteres på en stabil 
mødetid alle ugens dage.  
Der vil ikke nødvendigvis ske en ændring, 
men der afventes en samlet fælles 
løsning. Afdelingsleder melder ud lige så 
snart han har en melding. 
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Afmelding af måltider 

 
Der skal kostafmeldes 5 dage før planlagt 
afmelding, der vil blive udformet en procedure til 
pårørende herom. Der er 4 fungerende 
kostafmeldere på Skovstjernen som sørger for 
udførelsen i Nexus, ledelsen vil sørge for, at der 
vil ske vidensdeling mellem husene. 
Kostafmeldingen på Ålunden fungerer godt, med 
afkrydsning på en seddel i fællesrum.   
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Kandisfest 1. marts 2024 

 
Festen slutter kl. 21, og der stilles spørgsmål til 
mængden af personale her, da der har været 
udfordringer tidligere år. Anita informeres om at 
der skal tages højde for vagtplanlægning, så der 
er personale nok, når borgerne kommer hjem. 
Der er også sørget for at busserne kan bookes, 
hvis nogen vil tidligere hjem.  
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Grundlovsfest 5. juni 

Pris? 

 

 
Festen varer fra 16-20, og koster 300 kr.  
Der bliver stillet spørgsmål til prisen, da nogle  
synes det er dyrt, dette vil tages op til dialog med 
pårørende, om at sørge for at beboerne ligger til 



side. Ligeledes vil der ske kostrefusion på dagen, 
hvis der kostafmeldes rettidigt (5 dage). 
Traditionen vægtes højt, og der bliver støttet op 
om at festen afholdes. 
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Efterårsfest 

 
Det er et nyt ønske, at der afholdes efterårsfest, i 
stedet for forårsfest. Rådet fastslår en dato i 
oktober (uge 43, fredag d. 25/10 eller 01/11). Der 
er tale om Gjerrild Kro til afholdelse, der vil 
aftales nærmere på senere tidspunkt. 
Ferie- og helligdagskalender for 2024 udsendes. 
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Evt. 

 

 
Referater på hjemmeside skal opdateres efter 
hvert møde, kvartalsvis nyhedsbrev til pårørende 
ønskes, samt 2 årlige dialogmøder fremover – 
Formanden vil fremsende tidligere nyhedsbrev til 
lederne til inspiration.  
Snak om hvordan pårørenderådsmøderne skal 
foregå fremover. Ledelse ønsker at hvert andet 
møde afholdes på Ålunden, her er ingen 
indvendinger. 

 

  

Sammen med beboerrepræsentanter  

kl. 19.00-19.30 
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Punkter fra beboere 

 

 
Kontinuerlige beboermøder/husmøder ønskes i 
alle husene. 
Aftenholdet siger beboerne ikke må låse 
yderdøren i hvid/lilla, og det er frustrerende når 
der er behov for det. Løsningen er, at beboerne 
tager det op på husmøderne til dialog, og de må 
gerne låse døren for ledelsen. 
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Evt. 

 

 
Beboerrepræsentanterne synes overordnet, at 
det går godt på Skovstjernen.  
 

 

 


